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Podgorica, 20. decembar 2019. godine

skupStini crne gore

Na osnovu Clana 69 stav 2 Poslovnika SkupStine Cme Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i budget, sa 100. gednice odr^ane 17. i 18. decembra 2019. godine, podnosi

IZVJESTAJ
o razmatranju PREDLOGA ZAKONA O ULAGANJU U KONSOLIDACIJUI RAZVOJ
DRUSTVA ZA TRANSPORT PUTNIKAI ROBE U VAZDU^NOM SAOBRACAJU

„MONTENEGRO AIRLINES" A.D. PODGORICA

Ministar saobradaja i pomorstva, kroz uvodno obrazlozenje, ukazao je da je razlog za
predlaganje zakona osiguravanje likvidnosti, odrzivosti i stabilnosti poslovanja DruStva za
transport putnika i robe u vazdugnom saobradaju „Montenegro Airlines" a.d. Podgorica, kao
druStva od posebnog znaCaja za dr^avu, kao i da se istim ureduju uslovi, naCin i postupak
izmirivanja obaveza koje DruStvo ima prema dr^avi i tre<Sim licima, izvor i naSin obezbjedivanja
sredstava za ove namjene, kao i druga pitanja od znaCaja za razvoj DruStva, te da je iz razloga
navedenih u obrazlozenju Predloga zakona, zatra^en skradeni postupak, shodno Clanu 151
Pbslovnika Skupgtine.

Takode, ukazano je da se sredstva potrebna za implementaciju zakona, u vigegodiSnjem
periodu, proqenjuju na iznps od 155.100.000,00 € i da procjena uklju^uje i izdvajanja za nabavku
vazduhoplova u iznosu do 50.000.000,00 €. Navedeno je da se oCekuje povrat sredstava, na
osnovu implementaclje ovog zakona, u iznosu od cc. 57.300.000,00 €, te da se, ne uzimajudi u
obzir kupovinu vazdidipplova, neto efekat izdvajanja u Budzetu u narednih pet godina
procjenjuje na iznos od cc. 48. miliona €.

U daljem izlaganju predstavnici predlagaCa upoznali su Odbor da je predlo^enim
tekstom zakona, predviderio izmirenje obaveza DruStva po osnovu poreza, doprinosa i obaveza
prema Bud^etu (34 miliona eiua); obaveza DruStva prema „Aerodromima Cme Gore" a.d. (32
miliona eura); obaveza prema privrednom druStvu Kontrola letenja Srbije i Cme Gore
„SMATSA" d.o.o. Beograd (6,5 miliona eura); obaveza prema Hipotekamoj band a.d. (6,8
miliona eiira); obaveza prema dobavljaCima (6 miliona eura). Takode, predvideno je da drzava
u Bud^etu za 2020. godiriu obezbijedi DruStvu iznos do 11 miliona eura za iznajmljivanje
vazduhoplova i motora i ;izmirenje ukupnih obaveza po pravosna5:nim i izvrSnim sudskim
presudama, kao i ostale tiroSkove iz tekuceg poslovanja, kao i iznos od 8,8 miliona eura za
restauraciju motora na vazduhoplovima u svojini i/ili koriSdenju DmStva.

U skladu sa danom 67 Poslovnika SkupStine, sjednici Odbora, polazedi od sugestije
predstavnika predlaga^a, prisiistvovali su predsjednik Odbora direktora i izvrgni direktor
„Montenegro Airlines" a.d. Podgorica.



U odnosu na dostavljeni Predlog zakona, pojedini eianovi Odbora, na sjediuci Odbora
koja je pofela 17. decembra 2019. godine, ukaz^ su na potrebu dostavljanja dodatnih
mformacija od strane predlaga^a, koje se odnose na biznis plan i analize na osnovu kojih je
predlo^en zakon. Predstavnik predlagaCa zakona, obavijestio je Odbor da, nakon konsultacija sa
konsultanlima koji su radili procjene i analize, nije bio u mogu6iosti da dostavi txa^eno iz
razloga gto iste sadr^e interne - povjerljive podatke. Takode, predstavnik predlagafa ukazao je
da predlozeni tekst zakona nije samo proizvod analiza eksternih konsultanata, ved
svakodnevnog, viSegodisnjeg, pracenja stanja u ovom segmentu i kompaniji.

Na Odboru je uk^ano da, imajudi u vidu da je „Montenegro Airlines" nacionalna
komparuja i da je izuzetno vama za dr^avu po mnogim osnovama, neophodno pazljivo
sagledati nadin rjeSavanja nagomilanih problema. Takode, ukazano je da bi Agencija za zaStitu
konkurencije trebala imati migljenje o ovom predlogu, posebno zbog odredenih pomodi u
ranijem periodu, i imajudi u vidu preostalo, jedino, poglavlje u pregovorima sa Evropskom
unijeom, koje nije otvoreno a odnosi se na oblast konkurencije.

U odnosu na navedeno predstavnik predlagada ukazao je da je navedeni predlog zakona
dostavljen Agenciji za zaStitu konkurencije i Evropskoj koinisiji.

Na Odboru je iskazano miSljenje da predlo2eni zakon predstavlja dobar model
rjeSavanja problema u „Montenegro Airlines-u". Takode, bEo je migljenja da predlo^eni zakon
nije debar, da predstavlja ogroman teret za budget i gradane, te da ge ne treba donositi.

Tokom rasprave postavljena su brojna pitanja koja su se odnosila na: visinu iznosa
kamata i eventualnih drugih, sporednih, potrazivanja; dug prema dobavljadima u visini do 6
miliona eura, odnosno, analitiku tog duga; preciziranje ostalih troSkova tekudeg poslovanja;
ostale pretpostavke za dugorodnu odr^ivost kompanije; opteredenja za rad kompanije koja su
prepoznata kroz SWOT analizu; stav Odbora direktora „Aerodroma Cme Gore" a.d. povodom
nadina izmirenja dugovanja prema njima; broj vazduhoplova - aviona koji aktivno lete i aviona
koji su prizemljeru; uporednu praksu imajudi u vidu brojne izazove sa kojima se suocavaju avio
kompanije u regionu i Sire; sezonalnost koju karakterige ovaj vid transporta; alternativni nacin
ijeSavanja ovog pitanja i dr'.

Cijenedi va^nost donogenja jednog ovakvog zakona, na Odboru je najavljena mogudnost
predlaganja zakljudaka Skupgtini.

Odbor je, nakon izjagnjavanja, sa gest glasova „za", jednim glasom „protiv" i jednim
glasom „uzdr^an", odludio da predlozi Skupgtini da usvoji Predlog zakona o ulaganju u
konsolidaciju i razvoj Drugtva za transport putnika i robe u vazdugnom .saobradaju
„Montenegro Airlines" a.d. Podgorica.

Na osnovu dlana 69 stav 4 Poslovnika Skupgtine, poslanik Srdan MEid izdvojio je
migljenje.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupgtine odredena je poslanica Ana Nikolid.
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